
Møteprotokoll 
for 

Utval for næringutvikling og drift

Møtedato: 07.09.2022
Møtestad: Kommunehuset, Frekhaug - formannskapssalen
Møtetid: 12:00 - 15:50

12.00-14.00: Styringsgruppemøte for Strategisk næringsplan.
Deretter ordinært møte med vedtakssaker.

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Stian Lavik KRF Utvalsleiar
Mabel Johansen H Nestleiar
Liv Hopland van der 
Kooij

SP Medlem

Tormod Skurtveit AP Medlem
Øyvind Bratshaug H Medlem
Yngve Walaker FRP Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Maya Greve MDG Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Else Marie Skartveit Dale 
– deltok i sak 034/22

KRF Stian Lavik-KRF i sak 
034/22

 
Følgjande frå administrasjonen møtte: Hogne Haugsdal-kommunalsjef. Tove 
Hagenes-hovudprosjektleiar Samfunnsutvkling, Sondre Sognnes Haugen-rådgjevar 
Plan og analyse, Hans Kristian Dolmen-rådgjevar Plan og analyse, Marte Hagen 
Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse, Arthur Kleiveland-møtesekretær

Det møtte 6 av 7 medlemmar i utvalet.

Utvalet hadde styringsgruppemøte for næringsplanen kl. 12.00-14.00.
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027/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes innkalling og saksliste.

ND- 027/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

028/22: Godkjenning av møteprotokoll

Møteprotokollen vert godkjent.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes møteprotokoll for 1, juni.

ND- 028/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

029/22: Kommuneplanen sin arealdel for Alver - Planprogram på høyring

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka blir lagt fram for politisk drøfting. 

Eldreråd 05.09.2022:

Behandling:

Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse orienterte om kommuneplanen sin arealdel.

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale:
Eldrerådet sluttar seg til planprogrammet. Eldrerådet er oppteken av at prinsippet om å "ta 
heile kommunen i bruk" vert følgd opp i praksis. Rådet vil understreka planen må ha fokus på 



å byggja eit aldersvenleg og heilskapleg samfunn, og at arealdelen må leggast til rette for 
alle aldersgrupper i Alver-samfunnet.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale.

ER- 034/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale til planprogrammet for kommuneplanen sin arealdel:
Eldrerådet sluttar seg til planprogrammet. Eldrerådet er oppteken av at prinsippet om å "ta 
heile kommunen i bruk" vert følgd opp i praksis. Rådet vil understreka at planen må ha fokus 
på å byggja eit aldersvenleg og heilskapleg samfunn, og at arealdelen må leggast til rette 
for alle aldersgrupper i Alver-samfunnet.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.09.2022:

Behandling:

RMNF meiner det i den vidare planprosessen bør leggjast vekt på at framtidig bustadbygging 
legg til rette for at ein skal kunne bu der sjølv om ein skulle få fysiske utfordringar. Ein arealplan 
med tydeleg føringar på dette feltet medverkar til at menneske med nedsett funksjonsevne 
kan leva meir aktive liv, og til å minka presset på sjukeheimsplassar og andre tilrettelagde 
butilbod. Nye bustader i Alver må ha livsløpsstandard. Kommunen må vidare sikra seg areal til 
offentleg tenesteyting, også utanfor tettstadene. Ein tenkjer her til t.d. på skjerma 
omsorgsbustader.

Samrøystes vedteke.

RMNF- 034/22 Vedtak:

RMNF meiner det i den vidare planprosessen bør leggjast vekt på at framtidig bustadbygging 
legg til rette for at ein skal kunne bu der sjølv om ein skulle få fysiske utfordringar. Ein arealplan 
med tydeleg føringar på dette feltet medverkar til at menneske med nedsett funksjonsevne 
kan leva meir aktive liv, og til å minka presset på sjukeheimsplassar og andre tilrettelagde 
butilbod. Nye bustader i Alver må ha livsløpsstandard. Kommunen må vidare sikra seg areal til 
offentleg tenesteyting, også utanfor tettstadene. Ein tenkjer her til t.d. på skjerma 
omsorgsbustader.

Ungdomsråd 05.09.2022:

Behandling:

Orientering i saka v/Marte Eriksrud, rådgjevar Plan og analyse

UR- 030/22 Vedtak:

Tatt til orientering - ingen merknadar

Samrøystes vedteke

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:



Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse orienterte og svara på spørsmål.

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for helse og omsorg støttar Råd for menneske med nedsett funksjonsevne sin uttale i 
saka 05.09.2022.

HO ber administrasjonen sikra at det offentlege har reserveareal for utvikling av offentleg 
tenesteyting i forhold til vedtatt senterstruktur, dette gjeld utviding eller behov for areal til ny 
bygningsmasse for formålet.

HO ber administrasjonen sikre at det blir sett av areal til sosiale møteplassar både på 
organiserte og uorganiserte stader.

HO ber administrasjonen ta inn som kriterier i planen dei vedtaka i bustadsosial handlingsplan 
som krev arealavsetning for å kunne realiserast. Sekundært må det avsetjast areal før 
bustadsosial handlingsplan er vedtatt i Alver kommune.

HO ber administrasjonen vurdere å innføre krav til 50% universal utforming og krav til 
«livsløpstandard» i areal avsett til bustader.

Utvalet vedtok samrøystes S. Hauge-AP sitt framlegg til uttale.

HO- 033/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg støttar Råd for menneske med nedsett funksjonsevne sin uttale i 
saka 05.09.2022.

HO ber administrasjonen sikra at det offentlege har reserveareal for utvikling av offentleg 
tenesteyting i forhold til vedtatt senterstruktur, dette gjeld utviding eller behov for areal til ny 
bygningsmasse for formålet.

HO ber administrasjonen sikre at det blir sett av areal til sosiale møteplassar både på 
organiserte og uorganiserte stader.

HO ber administrasjonen ta inn som kriterier i planen dei vedtaka i bustadsosial handlingsplan 
som krev arealavsetning for å kunne realiserast. Sekundært må det avsetjast areal før 
bustadsosial handlingsplan er vedtatt i Alver kommune.

HO ber administrasjonen vurdere å innføre krav til 50% universal utforming og krav til 
«livsløpstandard» i areal avsett til bustader.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.09.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse

OKK vedtok samrøystes å senda planen ut på høyring og har ingen merknader. 

OKK- 048/22 Vedtak:

Uttale i OKK - 06.09.2022:
OKK vedtok å senda planen ut på høyring og har ingen merknader. 



Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalsleiar Marte Hagen Eriksud-rådgjevar Plan og analyse orienterte i saka.

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
 Utval for næringsutvikling og drift vil koma med følgjande innspel til planprogrammet for 
kommuneplanen sin arealdel:

1. Utnyttingsgrad av eksisterande næringsområde skal kunna vera opp til 80% BYA. 

2. Ein bør vurdera å utvida næringsområdet på Mjåtveit. 

3. Leggja til rette areal for mindre einebustader og tomannbustader i 
sentrumsnære strok, for skapa attraktive område for tilflytting og vekst.

Utvalet vedtok samrøystes S. Lavik sitt framlegg til vedak.

ND- 029/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift vil koma med følgjande innspel til planprogrammet for 
kommuneplanen sin arealdel:

1. Utnyttingsgrad av eksisterande næringsområde skal kunna vera opp til 80% BYA. 

2. Ein bør vurdera å utvida næringsområdet på Mjåtveit. 

3. Leggja til rette areal for mindre einebustader og tomannbustader i 
sentrumsnære strok, for skapa attraktive område for tilflytting og vekst.

030/22: 1 gongs handsaming - Offentleg ettersyn - Galteråsen 
næringsområde

KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:

«I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, og i høve delegert mynde, legg Utval for areal, 
plan og miljø følgjande forslag til reguleringsplan ut til offentleg ettersyn:

Galteråsen næringsområde, gbnr. 137/804 mfl. PlanID 46312021002. Vist på plankart datert 
24.2.2022 med tilhøyrande føresegner datert 6.5.2022.». 

Utval for areal, plan og miljø 15.06.2022:

Behandling:

Utvalet var på synfaring før møtet tok til.
Jogeir Romarheim-Krf bad om vurdering av sin habilitet jf.Forvl.lova $6.b.  Utvalet vurderte han 
samrøystes som inhabil, og han deltok difor ikkje i handsaming av denne saka. 



Kommunedirektøran sitt framlegg vart vedteke med 7 røyster (Anne Grete Eide-Ap, Ståle 
Hopland-Uavh, Leif Taule-Sp, Henning Fyllingsnes-H, Ingrid Fjeldsbø-H, Heine Fyllingsnes-H, 
Sveinung Toft-V)

APM- 088/22 Vedtak:

«I medhald av plan- og bygningslova § 12-11, og i høve delegert mynde, legg Utval for areal, 
plan og miljø følgjande forslag til reguleringsplan ut til offentleg ettersyn:

Galteråsen næringsområde, gbnr. 137/804 mfl. PlanID 46312021002. Vist på plankart datert 
24.2.2022 med tilhøyrande føresegner datert 6.5.2022.». 

Eldreråd 05.09.2022:

Behandling:

Lennart Falkenberg-Arell- rådgjevar Plan og byggesak orienterte i felles orienteringsmøte for 
ER/RMNF om planen for Galteråsen næringsområde.

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale:
Eldrerådet sluttar seg til hovudlinjene i planen for Galteråsen næringsområde, men støttar 
Kulturavdelinga i Alver kommune sine vurderingar om at eksisterande tursti må følgja dagens 
opparbeidde trasé og tilrettelaggast på ein måte som gjer det trygt å ferdast både for 
barnehagebarna og andre turgåarar.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale.

ER- 032/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale i reguleringsplan for Galteråsen næringsområde:
Eldrerådet sluttar seg til hovudlinjene i planen for Galteråsen næringsområde, men støttar 
Kulturavdelinga i Alver kommune sine vurderingar om at eksisterande tursti må følgja dagens 
opparbeidde trasé og tilretteleggast på ein måte som gjer det trygt å ferdast både for 
barnehagebarna og andre turgåarar.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.09.2022:

Behandling:

RMNF meinar at stien som går gjennom området må oppretthaldast.

Ellers ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 035/22 Vedtak:

RMNF meinar at stien som går gjennom området må oppretthaldast.

Ungdomsråd 05.09.2022:

Behandling:

Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen



UR- 027/22 Vedtak:

Tatt til orientering - ingen merknadar

Samrøystes vedteke

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for næringsutvikling og drift sluttar seg til reguleringsplan for Galteråsen næringsområde 
(planID 46312021002), og vil spela inn følgjande framlegg til endringar:
 § 3.1.2.2. i planføresegnene endrast til “§3.1.2.2.a Utnyttinga innanfor dei einskilde føremåla 
er på 80% BYA.
Dette vil setja denne delen av næringsområde si utnyttingsgrad lik med resterande 
næringsområde i Galteråsen.

Utvalet vedtok samøystes S.Lavik sitt framlegg til uttale.

ND- 030/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale til reguleringsplan for Galteråsen 
næringsområde:
Utval for næringsutvikling og drift sluttar seg til reguleringsplan for Galteråsen næringsområde 
(planID 46312021002), og vil spela inn følgjande framlegg til endringar:
 § 3.1.2.2. i planføresegnene endrast til “§3.1.2.2.a Utnyttinga innanfor dei einskilde føremåla 
er på 80% BYA.
Dette vil setja denne delen av næringsområdet si utnyttingsgrad lik med resterande 
næringsområde i Galteråsen.

031/22: Søknad til Næringsfondet  - Alver Optikk AS – Søknad om tilskot til 
DNEye scanner 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Søknad om tilskot til DNEye scanner blir tildelt kr 40 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedikretøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 031/22 Vedtak:

Søknad om tilskot til DNEye scanner blir tildelt kr 40 000 frå næringsfondet i Alver kommune.



032/22: Søknad til næringsfondet - Alver Anlegg AS - søknad om midler til 
nystarta bedrift

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjekt Søknad om midler til nyoppstartet bedrift blir tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg. 

ND- 032/22 Vedtak:

Prosjekt Søknad om midler til nyoppstartet bedrift blir tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune.

033/22: Søknad til næringsfondet - Alver Logopedi AS - Logopediske tjenester

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Logopediske tjenester blir tildelt kr 30 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 033/22 Vedtak:

Prosjektet Logopediske tjenester blir tildelt kr 30 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

034/22: Søknad til næringsfondet - Audsynn AS - Digital fundraising-plattform 
for en bedre alderdom

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Digital fundraising-plattform for en bedre alderdom blir tildelt kr 50 000 frå 
næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:



Utvalsleiar Stian Lavik-KRF melde seg inhabil i denne saka. Han er styreleiar og medeigar i 
selskapet som har søkt næringsfondet om midlar.
Nestleiar Mabel Johansen-H overtok møteleiinga.
Utvalet erklærte Stian Lavik inhabil, og han deltok ikkje i handsaminga av saka. Else Marie S. 
Dale-KRF møtte som vara for Lavik.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 034/22 Vedtak:

Prosjektet Digital fundraising-plattform for en bedre alderdom blir tildelt kr 50 000 frå 
næringsfondet i Alver kommune.

035/22: Søknad til næringsfondet - Danfer AS - Grønn Selvbetjent Bemanning

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Søknad om tilskot til prosjektet Grønn Selvbetjent Bemanning blir ikkje tildelt midlar frå 
næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 035/22 Vedtak:

Søknad om tilskot til prosjektet Grønn Selvbetjent Bemanning blir ikkje tildelt midlar frå 
næringsfondet i Alver kommune.

036/22: Søknad til næringsfondet - EG ER AS - EG ER LIvsstil

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Søknad om tilskot til prosjektet EG ER Livsstil blir tildelt kr 30 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 036/22 Vedtak:

Søknad om tilskot til prosjektet EG ER Livsstil blir tildelt kr 30 000 frå næringsfondet i Alver 



kommune.

037/22: Søknad til næringsfondet - La Vita e Bella - Søknad om støtte til 
fullføring av bakstehus

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Søknad om støtte til fullføring av bakstehus blir tildelt kr 30 000 frå næringsfondet i 
Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 037/22 Vedtak:

Prosjektet Søknad om støtte til fullføring av bakstehus blir tildelt kr 30 000 frå næringsfondet i 
Alver kommune.

038/22: Søknad til næringsfondet  Mikro Grønt AS - Strømsikkerhet

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Strømsikkerhet blir tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 038/22 Vedtak:

Prosjektet Strømsikkerhet blir tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

039/22: Søknad til næringsfondet - Molvik gard - SMIL - Stopp matsvinn i 
landbruket

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet SMIL – Stopp matsvinn i landbruket blir tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i Alver 



kommune

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 039/22 Vedtak:

Prosjektet SMIL – Stopp matsvinn i landbruket blir tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune

040/22: Søknad til næringsfondet - Nordhordland ettersøkslag - Stønad til 
innkjøp av Sikkerhetsbekledning for utførelse av ettersøk på skadd hjortevilt

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Søknad om tilskot til prosjektet Stønad til innkjøp av sikkerhetsbekledning for utførelse av 
ettersøk på skada hjortevilt blir ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framleggtil vedtak.

ND- 040/22 Vedtak:

Søknad om tilskot til prosjektet Stønad til innkjøp av sikkerhetsbekledning for utførelse av 
ettersøk på skada hjortevilt blir ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

041/22: Søknad til næringsfondet - Terapihund

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Søknad om Terapihund blir tildelt kr 10 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.



ND- 041/22 Vedtak:

Prosjektet Søknad om Terapihund blir tildelt kr 10 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

042/22: Søknad til Næringsfondet - ZingZang AS – Oppdatert teknisk utstyr og 
instrument

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Oppdatert teknisk utstyr og instrument blir tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes 

ND- 042/22 Vedtak:

Oppdatert teknisk utstyr og instrument blir tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

043/22: Meldingar til utval for næringsutvikling og drift

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:

Behandling:

Eric Lithun-CEO Elfly AS orienterte om utvikling av el-fly på sjø.

Tove Hagenes-hovudprosjektleiar Samfunnsutvikling orienterte om Mongstadprosjektet fase 2.

Hans Kristian Dolmen-rådgjevar Plan og analyse orienterte om interkommunal plan for 
sjøareal.

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

Utval for næringsutvikling og drift ser med interesse på utviklinga innan el-fly på sjø, og ønskjer 
at Alver kommune vurderer å skriva ein intensjonsavtale med aktørar som kan tilby 
pilotprosjekt rundt fleksibel miljøvenleg mobilitet i vårt område. 

Utvalet er glad for å høyra at kompetanseprosjektet på Mongstad ber frukter, og at fase 2 no 



er i gang. Utvalet ønskjer ei ny orientering når ein ser endeleg resultat av prosjektet. 

Utval for næringsutvikling og drift er glad for at det er framdrift på den interkommunale 
planen for sjøareal. Utvalet peikar på viktigheita av å i planen peika på motsetninga mellom 
statleg vilja politikk om vekst i oppdrettsnæringa og strenge reguleringar - utan særleg 
mogelegheiter for gradvis måloppnåing. Det er viktig at timeplanen held for prosessen 
framover.

Utvalet vedtok samrøystes S. Lavik sitt framlegg.

ND- 043/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

Utval for næringsutvikling og drift ser med interesse på utviklinga innan el-fly på sjø, og ønskjer 
at Alver kommune vurderer å skriva ein intensjonsavtale med aktørar som kan 
tilby  pilotprosjekt rundt fleksibel miljøvenleg mobilitet i vårt område. 

Utvalet er glad for å høyra at kompetanseprosjektet på Mongstad ber frukter, og at fase 2 no 
er i gang. Utvalet ønskjer ei ny orientering når ein ser endeleg resultat av prosjektet. 
Utval for næringsutvikling og drift er glad for at det er framdrift på den interkommunale 
planen for sjøareal. Utvalet peikar på viktigheita av å i planen peika på motsetninga mellom 
statleg vilja politikk om vekst i oppdrettsnæringa og strenge reguleringar - utan særleg 
mogelegheiter for gradvis måloppnåing. Det er viktig at timeplanen held for prosessen 
framover.
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